
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes foreløbigt svar på spørgsmål nr. 730 af 4. oktober 2021 (alm. del). 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Ole Birk Olesen (LA). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Jacob Vastrup 

  

28. oktober 2021 
J.nr. 2021 - 7853 

 

Offentligt
SAU Alm.del - foreløbigt svar på spørgsmål 730

Skatteudvalget 2020-21



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Skatteministeren har til medierne udtalt, at afgiftsniveauet på nikotinposer ikke må blive 

så højt, så danskerne i stedet vælger cigaretterne til. Er ministerens udtalelse et udtryk for 

en erkendelse af, at brug af nikotinposer er mindre sundhedsskadelige end tobaksrygning? 

I givet fald bedes ministeren oplyse om afgifterne tilstræbes fastlagt ud fra deres sund-

hedsprofil – eksempelvis så der sikres højere pris for en pakke cigaretter i forhold til en 

tilsvarende dåse nikotinposer. 

 

Svar 

Det er desværre ikke muligt at svare inden for fristen. Et endeligt svar forventes frem-

sendt medio november. 
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